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PROTOKÓŁ Nr  38/2022 
 posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów,  

które odbyło się 25 lutego 2022 roku, o godz. 1400 

 
Przewodnicząca Komisji  - Anna Rogulska 
Protokolant    - Alicja Dąbrowska  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie Komisji, w którym uczestniczyło 6 radnych 
na ogólną liczbę 8 oraz zaproszeni goście (listy obecności radnych i zaproszonych gości są 
dołączone do protokołu) 
Następnie zaproponowała rozszerzenie porządku obrad o punkt dotyczący rozpatrzenia 
wniosku Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności  
w sprawie włączenia  do listy nowych zadań inwestycyjnych planowanych do wprowadzenia 
do planu wydatków inwestycyjnych na 2022 rok kolejnego tj. 7 zadania dotyczącego 
opracowania dokumentacji technicznej na kolejny etap rozbudowy drogi 3503W Młódnice-
Jarosławice-Cerekiew-Radom.  
 
Innych uwag do porządku nie zgłoszono. 
 
Radni jednogłośnie przyjęli rozszerzony porządek obrad, który przedstawiał się następująco:  
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w uchwale 
budżetowej na 2022 rok. 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 
400/XXXVIII/2021 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 29 grudnia 2021 roku dotyczącej 
Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego.  

 
3. Informacja o wykonaniu planu finansowego wydzielonych rachunków środków 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 za 2021 rok. 
 

4. Informacja na temat wydzierżawienia gruntów rolnych będących w trwałym zarządzie 
Zespołu Szkół i Placówek w Chwałowicach, które nie są wykorzystywane na cele 
statutowe szkoły.  

 
5. Rozpatrzenie wniosku Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa 

i Ochrony Ludności  w sprawie włączenia  do listy nowych zadań inwestycyjnych 
planowanych do wprowadzenia do planu wydatków inwestycyjnych na 2022 rok 
kolejnego tj. 7 zadania dotyczącego opracowania dokumentacji technicznej na kolejny 
etap rozbudowy drogi 3503W Młódnice-Jarosławice-Cerekiew-Radom 
 

6. Sprawy różne.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok. 
 
Projekt uchwały zawierał zmiany w następujących rozdziałach: 
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 60004 - lokalny transport zbiorowy, zwiększa się wydatki o kwotę 16.800 złotych (z 
niewprowadzonej do budżetu nadwyżki z 2020 roku) w związku z planowanym 
zawarciem porozumienia w sprawie powierzenia Powiatowi Zwoleńskiemu organizacji 
publicznego transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich o 
charakterze użyteczności publicznej, 
 

 60014 – drogi publiczne powiatowe, zwiększa się wydatki budżetu powiatu na 2022 rok 
o kwotę 970.000 złotych (z niewprowadzonej do budżetu nadwyżki z 2020 roku) na 
zadaniach drogowych: Wola Goryńska – Stare Mąkosy – Jedlnia o kwotę 230.000 
złotych, Parznice - Skaryszew o kwotę 210.000 złotych, Jedlnia – Sokoły–Pionki o 
kwotę 140.000 złotych, gr. woj. - Seredzice–Iłża o kwotę 130.000 złotych, Wierzbica – 
Zbijów – gr. województwa o kwotę 180.000 złotych i Radom – Augustów – Kowala – 
Parznice o kwotę 80.000 złotych z przeznaczeniem na opracowanie dokumentacji 
projektowych, w związku z przygotowywaniem zadań, na które w przyszłości możliwe 
byłoby uzyskanie dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg oraz rezerwy 
subwencji ogólnej budżetu państwa, 
 

 80115 – technika, zwiększa się wydatki o kwotę 22.890 złotych na zadaniu 
inwestycyjnym pn. „Dostosowanie łazienek na parterze budynku oraz budowa podjazdu 
dla osób niepełnosprawnych przy sali gimnastycznej w budynku Zespołu Szkół im. J. 
Śniadeckiego w Pionkach” w związku z aktualizacją kosztorysu inwestorskiego oraz 
zwiększonymi kosztami nadzoru inwestorskiego, 
 

 80134 – szkoły zawodowe specjalne, zwiększa się wydatki o kwotę 128.205 złotych na 
zadaniu inwestycyjnym pn. „Budowa, dostawa i montaż zewnętrznego dźwigu 
elektrycznego dla uczniów z niepełnosprawnością ruchową i intelektualną w internacie 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, Chwałowice 247” w związku z 
dokonaną aktualizacją kosztorysową zadania i zwiększonymi kosztami nadzoru 
inwestorskiego, 
 

  85111 – szpitale ogólne, zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 1.200.000 złotych, w 
tym z Gminy Miasta Pionki 1.000.000 złotych i Gminy Pionki 200.000 złotych. Środki 
przeznaczone zostaną na zadanie inwestycyjne pn. „Poprawa stanu infrastruktury 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach 
poprzez rozbudowę infrastruktury, rewitalizację istniejącego budynku w jednej 
lokalizacji wraz z dokumentacją, nadzorem inwestorskim  oraz zakup pierwszego 
wyposażenia” – etap II, 

 
 85195 – pozostała działalność, zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 20.000 złotych. 

Środki pochodzą z Gminy Pionki -10.000 złotych i Gminy Wolanów - 10.000 złotych  
i zostaną przeznaczone na dotację dla Hospicjum Królowej Apostołów w Radomiu na 
dofinansowanie realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa Hospicjum 
stacjonarnego – GOŚCINIEC KRÓLOWEJ APOSTOŁÓW”, 

 
 rozdziale 85218 – powiatowe centra pomocy rodzinie, zwiększa się wydatki o kwotę 

6.259 złotych, z przeznaczeniem na zwiększenie wynagrodzenia inspektora nadzoru 
budowlanego zatrudnionego na postawie umowy zlecenia, zakup usług świadczonych 
przez kancelarię prawną w zakresie obsługi prawnej PCPR oraz usług informatycznych, 
w związku ze zwiększeniem od lutego br. miesięcznej kwoty z tytułu zakupu ww. usług 
(przeniesienie z działu 855, rozdziału 85508),    
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 85295 – pozostała działalność, zwiększa się wydatki łącznie o kwotę 288.543,50 złote 

(z niewykorzystanych środków na rachunku budżetu) na realizację projektu „Szansa dla 
Ciebie”, gdzie z powodu pandemii i panujących obostrzeń niektóre zadania nie zostały 
wykonane w 2021 roku, a będą możliwe do realizacji w br. zgodnie z nowym 
harmonogramem, 

 
 85311 – rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, zwiększa się 

dochody i wydatki o kwotę 47.039 złotych. Środki pochodzą z dotacji Gminy Miasta 
Radomia – 26.773 złote i Powiatu Szydłowieckiego 266 złotych  i zostaną przeznaczone 
na dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Dąbrówce Nagórnej – 
26.773 złote, WTZ w Młodocinie Większym – 266 złotych i WTZ w Jedlance Starej 
Gmina Iłża – 20.000 złotych, 

 
 85311 – rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych przenosi się 

środki z: 
 dofinansowania działalności WTZ w Jedlance Starej Gmina Iłża w kwocie 3.068 

złotych na dofinansowanie działalności WTZ w Młodocinie Większym, 
 dofinansowania działalności WTZ w Jedlance Starej Gmina Iłża w kwocie 

11.612 złotych dla Gminy Miasta Pionki w kwocie 4.667 złotych, Gminy Miasta 
Radomia – 5.078 złotych i Powiatu Szydłowieckiego – 1.867 złotych. 

Zmiany te wynikają z podwyższenia kwoty na dofinansowanie kosztów rocznego pobytu 
uczestnika w warsztacie terapii zajęciowej, z otrzymanych dotacji na dofinansowanie WTZ 
oraz większej niż planowano liczby uczestników, 
 

 85333 - powiatowe urzędy pracy, zwiększa się wydatki o kwotę 10.000 złotych, (z 
niewykorzystanych środków na rachunku budżetu), które przeznaczone zostaną na 
sfinansowanie kosztów obsługi zadań realizowanych w ramach ustawy covidowej  
poprzez dofinansowanie wynagrodzeń i składek na ubezpieczenia społeczne 
pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu zaangażowanych w obsługę 
zadań pomocowych. Środki Funduszu Pracy na koszty obsługi wpłynęły na 
wyodrębniony rachunek bankowy powiatu w 2021 roku, 

 
 85508 – rodziny zastępcze, zmniejsza się wydatki o kwotę 6.259 złotych, w związku z 

powstałymi oszczędnościami na świadczeniach dla rodzin zastępczych, z których część 
wypłacana jest w ramach projektu „Szansa dla Ciebie”, 
 

 90095 – pozostała działalność, zwiększa się wydatki budżetu powiatu o kwotę 12.000 
złotych (z niewprowadzonej do budżetu nadwyżki z 2020 roku) z przeznaczeniem  na 
opracowanie Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Radomskiego do roku 2030 
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. 
 

Pytań i uwag nie było. Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali projekt 
przedmiotowej uchwały.  
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Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 400/XXXVIII/2021 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 
29 grudnia 2020 roku dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że zmiany w WPF są konsekwencją 
zmian dokonywanych w budżecie jak również zmian dokonywanych przez Zarząd Powiatu. 
Zwiększone zostały dochody o 1.267.075,55 złotych a wydatki o 2.715.514,05 złotych. Tym 
samym zwiększył się deficyt o kwotę 1.448.438,50 złotych, który został pokryty z nadwyżki 
budżetowej z lat ubiegłych. W wykazie przedsięwzięć zwiększyły się wydatki o kwotę 
2.810.638,50 złotych. W ramach wydatków bieżących jest projekt unijny „Szansa dla Ciebie” 
z kwotą 288.543,50 złote, natomiast wydatki majątkowe opiewają na kwotę 2.522.095 złotych, 
które przeznacza się przede wszystkim na dokumentacje, które były wprowadzane w dziale 600 
plus środki zewnętrzne na Szpital w Pionkach z pomocy finansowej i zwiększenia na dwa 
zadania realizowane w jednostkach oświatowych przy udziale środków PFRON-u.  
W roku 2023 zwiększono wydatki majątkowe na zadaniu inwestycyjnym „3564W Radom-
Augustów-Kowala-Parznice – gmina Kowala” o kwotę 100.000 złotych, a zmniejszono na 
zadaniu „3509W Zakrzew-Gulin-Wsola-Wojciechów – gmina Jedlińsk, Jastrzębia, Zakrzew” o 
kwotę 100.000 złotych.  
W wykazie przedsięwzięć na 2024 rok zwiększono wydatki majątkowe na zadaniach 
inwestycyjnych: „3523W Jedlnia-Sokoły-Pionki – miasto Pionki” o kwotę 100.000 złotych, 
„3518W Wola Goryńska-Stare Mąkosy-Jedlnia – gmina Jastrzębia” o kwotę 100.000 złotych i  
3554W Gr.woj.-Seredzice-Iłża – gmina Iłża” o kwotę 100.000 złotych, a zmniejszono na 
zadaniu „3512W Urbanów-Stare Zawady-Jedlińsk – gmina Jedlińsk” o kwotę 300.000 złotych. 
W 2025 roku zwiększono wydatki majątkowe na zadaniu inwestycyjnym: „3556W Wierzbica-
Zbijów-gr. województwa – gmina Wierzbica” o kwotę 100.000 złotych, a zmniejszono na 
zadaniu „3550W Iłża-Rybiczyzna-Grabowiec – gmina Iłża” o kwotę 100.000 złotych. 
Zmiany w wykazie przedsięwzięć w latach 2023-2025 na zadaniach drogowych mają związek 
z wprowadzonymi w 2022 roku zadaniami dotyczącymi wykonania dokumentacji 
projektowych i planowanym okresem realizacji. 
Planowane wskaźniki obciążenia budżetu obsługą zadłużenia w latach 2023 - 2027 kształtują 
się poniżej dopuszczalnych wskaźników ustalonych dla tych lat. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.  

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Informacja o wykonaniu planu 
finansowego wydzielonych rachunków środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 za 
2021 rok. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w 2021 roku dostaliśmy dużo 
środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID. Do tych środków jest wymóg ustalenia i 
wydzielenia odrębnego rachunku bankowego. Zostało utworzonych cztery takie rachunki.  
Pierwszy dotyczy środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Rachunek ten 
funkcjonuje od 2020 roku. Na dzień 1 stycznia na tym rachunku były środki w wysokości  
27.603.237,19 złotych. W trakcie 2021 roku nastąpiło zwiększenie dochodów o kwotę 
14.562.407,30 złotych. Z tego 14.538.186,11 złotych są z drugiego naboru z RFIL na 
inwestycję prowadzoną w Szpitalu w Pionkach. Natomiast kwota 24.221,19 złotych są to 
odsetki od zgromadzonych środków na tym rachunku, które były w trakcie roku wprowadzone 
do budżetu i zostały one przeznaczone na zadanie drogowe Wola Goryńska – Stare Mąkosy – 
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Jedlnia, ponieważ środki z odsetek bankowych muszą być przeznaczone na wydatki 
majątkowe.     
W 2021 roku wydatkowano kwotę 18.438.172,38 złotych, z czego 11.127.458,38 złotych 
przeznaczono na zadania inwestycyjne drogowe tj.:  

 Wieniawa – Przytyk – Jedlińsk w kwocie 1.456.000 złotych,  
 Jaszowice – Wacławów – Sławno w kwocie 872.000 złotych, 
 Gulin – Wsola – Wojciechów w kwocie 1.061.000 złotych, 
 Wola Goryńska – Stare Mąkosy – Jedlnia w kwocie 1.525.109,38 złotych, 
 Pionki – Podgóra, ul. Spacerowa i Polna w kwocie 2.400.000 złotych, 
 Kiedrzyn – Radom w kwocie 1.660.000 złotych, 
 Zakrzew – Wolanów – Augustów w kwocie 2.153.349 złotych, 

Poza tym na przebudowę i rozbudowę budynku Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Chwałowicach wraz z zakupem pierwszego wyposażenia Ośrodka oraz na 
budowę przy budynku Ośrodka mini obserwatorium astronomicznego i amfiteatru 
wydatkowano środki w kwocie 2.500.000 złotych a na poprawę stanu infrastruktury 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach poprzez 
rozbudowę infrastruktury, rewitalizację istniejącego budynku w jednej lokalizacji wraz z 
dokumentacją oraz zakup pierwszego wyposażenia – etap I - 4.810.714 złotych. 
Na dzień 31 grudnia 2021 roku pozostało na tym rachunku 23.727.472,11 złote. Kwota ta 
będzie przeznaczona na inwestycję w Szpitalu w Pionkach natomiast odsetki będą 
wprowadzane w trakcie roku na jedno z zadań inwestycyjnych i jest to kwota 35.008,39 złotych 
na dzień 31 grudnia 2021 r..  
 Kolejny rachunek wyodrębniony z Funduszu Przeciwdziałania COVID był utworzony 
do obsługi zabezpieczenia działań prowadzonych przez DPS w Krzyżanowicach, Jedlance i 
Wierzbicy.  Kwota, jaką otrzymaliśmy to 235.900 złotych. Została ona w całości przeznaczona 
na zakup środków ochrony osobistej, niezbędnego sprzętu jak również na wynagrodzenia dla 
kadry w celu zapewnienia prawidłowej działalności tych placówek. Do tego rachunku 
doliczono odsetki w kwocie 16,63 złotych i przeznaczono je na wydatki w DPS w Wierzbicy.  
 Kolejny rachunek był wyodrębniony dla punktu szczepień, który był tworzony przy 
Szpitalu w Pionkach. Jest to kwota 5.000 złotych, która przeznaczona została na zakup laptopa 
wraz z oprogramowaniem.    
 Ostatni rachunek dotyczy programu, który był realizowany na koniec roku „Laboratoria 
Przyszłości”. Otrzymaliśmy na to zadanie 90.000 złotych. Kwota ta została przeznaczona na 
zakup pomocy dydaktycznych dla szkół podstawowych specjalnych w Zespole Szkół w 
Pionkach, Zespole Szkół i Placówek w Chwałowicach i Młodzieżowym Ośrodku 
Wychowawczym w Wierzbicy. W ramach wydatków sfinansowano wyposażenie szkół w 
nowoczesne rozwiązania edukacyjne od obszaru robotyki i mikroelektroniki (wraz z 
oprogramowaniem) przez technikę, audio-video i małe AGD po wyposażenie stanowisk. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli informację o wykonaniu planu finansowego 
wydzielonych rachunków środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 za 2021 rok. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Informacja na temat wydzierżawienia 
gruntów rolnych będących w trwałym zarządzie Zespołu Szkół i Placówek w Chwałowicach, 
które nie są wykorzystywane na cele statutowe szkoły. 
 
Wicestarosta Radomski Krzysztof Kozera przedstawił informację na temat wydzierżawienia 
gruntów rolnych będących w trwałym zarządzie Zespołu Szkół i Placówek w Chwałowicach, 
które nie są wykorzystywane na cele statutowe szkoły. Poinformował, że jest to pierwsza tego 
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typu operacja, którą przygotowuje ZSiP w Chwałowicach. Szkoła ma we władaniu ponad 60 
ha ziemi. Chce wydzierżawić 46,7ha. Jest to ziemia II, III i IV klasy. Pozostały obszar szkoła 
będzie wykorzystywać, bo prowadzone tam są kursy rolnicze. W tej chwili na te kursy 
uczęszcza grupa blisko 70 słuchaczy. Dodał, że wydzierżawienie gruntów jest jedynym 
sposobem na zachowanie kultury rolnej, tradycji upraw rolnych.  Chcą ten grunt wydzierżawić 
osobom, które prowadziłyby właściwą gospodarkę na tym terenie. Do przetargu ograniczonego 
mogą przystąpić rolnicy, którzy mają odpowiednie kwalifikacje wymagane ustawami, mają 
własne gospodarstwo rolne i wykażą się jego posiadaniem przez określony czas. Do przetargu 
będą mogły przystąpić rolnicy z całego powiatu radomskiego i rolnicy z gmin przylegających 
do gminy Iłża. Przetarg będzie poprzedzony informacjami na BIP, stronach internetowych i we 
wszystkich gminach będą powieszone ogłoszenia o przetargu. Przetarg odbędzie się 14 marca 
br.  

Następnie poinformował, że kolejnym etapem będzie pozostałość sprzętowa po byłym 
gospodarstwie rolnym. Jest tam niewiele tego sprzętu, ale też myślą w jaki sposób go 
zagospodarować.  Częściowo już to się dzieje, ponieważ p. dyrektor Chojnacka wystąpiła do 
Zarządu o przekazanie ciągnika, który będzie pomagać w konserwacji rowów i utrzymaniu 
zimowym dróg. Być może pozostałym sprzętem będą zainteresowane jakieś instytucje. Jeżeli 
nie zostanie on sprzedany. Końcowym etapem będzie osiągnięcie konsensusu w kwestii 
zagospodarowania zasobów mieszkalnych. Jest tam cztery bloki, z których jeden szkoła 
wykorzystuje na swoje potrzeby.  Pozostałe trzy zamieszkują byli pracownicy szkoły inne  
osoby wynajmujące te lokale. Jest to zasób przestarzały wymagający nakładów finansowych 
od powiatu w najbliższym czasie więc chcą w jakiś najkorzystniejszy sposób dla powiatu go 
zagospodarować. Jest propozycje sprzedaży tych lokali mieszkańcom, nie tylko dlatego, że nie 
chcemy się tym zajmować, ale dlatego że takie propozycje, takie oczekiwania już wysuwano, 
pytano poprzedni Zarząd, Radę ale nie było jakiegoś konkretnego pomysłu. Pan Starosta ponad 
rok temu spotkał się z mieszkańcami, przedstawił propozycję w uzgodnieniu z Zarządem, że 
sprzedaż jest na poziomie promocji 20%. Takie informacje kontestowano przez dłuższy okres 
czasu, ponieważ była pandemia, nie było możliwości kontaktowania się takiego szerszego, ale 
niedawno spotkali się w poszerzonym składzie z p. Starostem, dyr. Wydziału Edukacji, 
Sekretarzem i radcami prawnymi i dyskutowali na ten temat. Przedstawili stanowiska i czekają 
na kontynuację tych rozmów.    
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad - Rozpatrzenie wniosku Komisji 
Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności w sprawie 
włączenia do listy nowych zadań inwestycyjnych planowanych do wprowadzenia do planu 
wydatków inwestycyjnych na 2022 rok kolejnego tj. 7 zadania dotyczącego opracowania 
dokumentacji technicznej na kolejny etap rozbudowy drogi 3503W Młódnice-Jarosławice-
Cerekiew-Radom. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że jeżeli radny, lub grupa radnych składa wniosek 
dotyczący spraw finansowych to powinno być wskazane źródło finansowania. We wniosku nie 
zostało ono wskazane. Tak więc nie mają możliwości, aby go poprzeć.  
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka  
poinformowała, że cała droga Młódnice-Jarosławice-Cerekiew-Radom ma 15,7 km. 
Rozbudowany został odcinek w ramach programu środków unijnych o długości 8,5 km. Do 
zakończenia pozostałby odcinek o długości 7,2 km. Mówi o zadaniu, którego wartość może być 
w granicach 32 mln złotych plus dokumentacja w granicach 350.000 złotych. Po zrobieniu 
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dokumentacji projektowej należałoby w WPF zabezpieczać pieniądze na realizację tego 
zadania.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka poinformował, że był na posiedzeniu tej Komisji. 
Radny Mirosław Ślifirczyk zaproponował, aby do tych 6 zadań, na które jest wskazane źródło 
finansowania, które chcą realizować, dołożyć 7 zadanie, które na początek skutkowałoby tym, 
aby do tego miliona złotych dołożyć jeszcze 300.000 czy 400.000 złotych, bo to jest duże 
zadanie dość skomplikowane. Jeżeli zostałoby ono dodane to musieliby myśleć o realizacji tej 
inwestycji, czyli mieć pewien pomysł na jego finansowanie i termin w jakim chcą to zrobić. 
Przy założeniu, że za rok może półtora zostałaby wykonana ta dokumentacja, to w roku 2024 
powinni zacząć je realizować, chyba że ta dokumentacja jest do szuflady i ma sobie leżeć. Nie 
wyklucza, że to zadanie może się znaleźć w budżecie w tej kadencji, ale zanim o tym zdecydują 
to wolałby aby tego typu pomysły, które mogą kosztować 35 mln złotych zaplanować w czasie 
i mieć realne źródła finansowania. Jednym z tych źródeł na pewno jest porozumienie się z 
wójtami, bo 35% nadal obowiązuje. Jeżeli wójtowie, bo zadanie byłoby realizowane w trzech 
gminach, zadeklarowaliby że wejdą w finansowanie to to jest pewna deklaracja, która byłaby 
wiążąca. I to jest pewien pomysł, który otwierałby ewentualne wprowadzenie takiego zadania 
na rok 2023, czy 2024 do realizacji projektowej a później do wykonania. Innymi słowy dobrze, 
że ten wniosek pojawił się na Komisji Budżetu i Finansów, bo oczywiście marzenia, plany i 
opowieści z tym związane mogą być bardzo efektowane tylko chyba nie o to chodzi. Chodzi o 
skuteczność, chodzi o to, że jeśli pójdziemy tą drogą, to żeby wszyscy mieli świadomość kiedy, 
na jakich zasadach i ile to może potencjalnie kosztować.   
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Murawski stwierdził, że jest z tego okręgu wyborczego i 
zależy mu na tej drodze, natomiast jako radny, Przewodniczący Rady jak również członek 
Komisji Budżetu i Finansów jest zdania, że muszą odpowiedzialnie podchodzić do tego i nie 
na zasadzie wrzutki, bo chodzi o zadanie za ponad 30 mln złotych. Dodał, że zaplanowane są 
inne zadania i na nich powinni się skupić.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka dodał, że oprócz tych 6 dokumentacji jest jeszcze 18, 
które są równie ważne, ambitne i kosztowne. Dodał, że szykuje się zmiana prawa jeśli chodzi 
o wymogi związane z projektowaniem i realizacją. I pójście w ogłoszenie, w specyfikacje, które 
musiałyby być korygowane w trakcie realizacji zadania nie jest dobrym pomysłem. Może lepiej 
poczekać na zmianę rozporządzenie. 
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych w Radomiu Joanna Chojnacka  
poinformowała, że rozporządzenie w sprawie warunków technicznych dla dróg publicznych 
zmieni się od 22 września tego roku.  
 
Przewodniczący Rady Krzysztof Murawski stwierdził, że jako radni nie mówią nie. Ale nie 
teraz. 
 
Za przyjęciem wniosku głosowało 0 – radnych, 6 – było przeciw, 0 – się wstrzymało od głosu.  
Komisja rozpatrzyła wniosek negatywnie.  
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Nie zgłoszono.  
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Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 38 posiedzenie 
o godz.14.55. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                   Anna Rogulska  
 


